
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 

 
 
ACTA Comissió de seguiment del Consell de Barri de la Barceloneta 
 

Data: 30 de gener de 2019 
 

Hora: de 19 a 20,30 
 hores 

Lloc: Centre Cívic de la Barceloneta                        Pren l’acta: Tècnica de Barri: Vanesa Sanz  

Participants 

- Carme Piera  
- Judit Galvez 
- Manel Martínez 
- Luis Monzón 
-  M jesús Vidal 
-  Lourdes López  
- Carmen Tomas 
- Montse Lopez 
- Carlos Arenas 
- Salvador Soler  
- David Lopez 
- Maria Coll 
 
- Laura de la Cruz 
- Julia Barea 
- Cesar Martinez 
- Oriol Casabella 
 
 
 
- Ferran Caymel  
- Vanesa Sanz       

AAVV Barceloneta 
AAVV Barceloneta 
AAVV Barceloneta  
Ass. Barceloneta Alerta 
ACIB 
AAVV L’Òstia 
AAVV Barceloneta/Gegants Barceloneta 
AAVV Barceloneta 
Coordinadora Coros/Veí 
Veí 
AFM 
AFM 
 
ERC 
Ciutadans 
PDeCAT 
PSC 
 
 
 
Conseller del govern. Barri Barceloneta 
Tècnica de Barri Barceloneta 

Direcció de Serveis a les Persones i Territori 
Districte de Ciutat Vella 
 
Ramelleres, 17 1a planta 
08001 Barcelona 
93 291 61 60 
www.bcn.cat 

 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

                        

                            ORDRE DEL DIA 
 
 

0- Benvinguda  
1- Revisió de temes 
2- Proper Consell de Barri: 28/2/2019 al Centre Cívic: decidir Tema 
3- Torn obert paraules 

 
 

1. Revisió de temes diversos: 
 
. La Carmen Tomàs  demana si s’admet esmena en l’acta de l’ultima comissió 
de seguiment. S’accepta i s’inclou la següent proposta:  
“demanda dels veïns i veïnes del Pg. Joan de Borbó en què és tingui en compte 
la participació en les distribucions de terrasses ja que són els primers afectats, 
tant en ocupació d'espais, soroll, brutícia, desperfectes i mal ús del mobiliari 
públic i gentrificació, entre altres afectacions.” 
 
.Casa de la Barceloneta: S’exposa que l’equipament encara esta tancat, tot i 
que s’ha fet l’acte d’homenatge a Paco Camarasa. Actualment el concurs esta 
en fase final a l’espera del termini d’esmenes. Es demana al conseller tenir en 
compte l’acord amb les entitats de barri de poder participar en forma de 
comissió vers a temes de programació de la Casa. 
 
. Hort del Jardí d’Antònia Vilas: Pendent de finalitzar el procés de cessió a una 
entitat del barri que el posarà en marxa. 
 
. Diables i Associació Ex alumnes de l’escola d’adults. Han signat la renovació 
de cessió de local. La Guingueta també te la cessió feta. Els veïns demanen 
saber si hi ha un llistat de locals. Pendent del cens de patrimoni i com es podrà 
accedir a la informació. 
 
. Segle XX: procés d’obres en licitació l’empresa que haurà de fer el projecte 
arquitectònic. 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

. Procés participatiu de Pas sota muralla. Pertany a Casc antic com a Districte i 
una part a Port. Es vol comptar amb els veïns i entitats del barri. Seran dos 
sessions la primera 28/2. Es farà difusió a traves de participació.   
 
. Obres Passeig de Joan de Borbó: Els veïns comentes diferents temes: 
 -Han rebaixat la sortida de Ginebra al Passeig, demanda històrica del barri, per 
tant s’entén que s’ha acceptat que estava massa alt. 
-Es demana que es tingui en compte que hi ha zones del tram ja acabat que 
encara estan pendent.  
-Demanen poder tenir planos genèric de l’obra que no estan penjats a la Web 
ni mai han tingut accés. 
- Demanen mes informació pels veïns afectats actualitzat del procés de l’obra, 
com tenir el telèfon per queixes. 
Respecte a la distribució de les terrasses el Conseller comenta que esta obert 
un recurs pendent de resoldre-ho. 
 
.Nova Bocana. Els veïns comenten que manquen elements per a millorar l’espai 
(papereres, ombra, seients, WC). Obra comandada pel port. Algunes entitats 
van rebre la informació de la inauguració des del Port. La Carmen Tomas 
explica que li va demanar una visita guiada en un altre moment per arribar a 
mes gent del barri. 
 
. Comunitat de veïns de c/Escar. Una de les comunitats ha decidit voler formar 
part del barri administrativament. Es comenta que caldria prèviament tenir un 
acord les dos comunitats i fer la demanda formal a Districte i al Port. Tot i que 
segurament serà un tràmit feixuc, ja que canviar els límits territorials no serà 
fàcil. 
 
. Habitatge: Es comenta el problema vers a la gestió que s’ha fet sobre els pisos 
de protecció oficial, amb manca de control per part del Patronat. A nivell de 
ciutat s’està regulant i sancionant les situacions fora de contracte. Els veïns 
comenten que s’haurien de revisar les condicions per mantenir un pis i la 
temporalitat. 
Concretament el cas del desnonament d’un pis que es de Protecció oficial i el 
titular el lloga sense permís. Es planteja com poder evitar que la persona perdi 
l’habitatge. El Conseller ubica que es una resposta inicialment totalment legal. 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

. Es parla sobre la manca de pàrquing al barri i dels preus desorbitats que te el 
lloguer d’una plaça de pàrquing. Els veïns demanen tenir informació sobre el 
cens de pisos buits al barri. S’explica que s’ha fet amb la intenció poder 
treballar per al lloguer assequible.  
 
. Nou reglament de participació ciutadana . Afectarà a l’organització del Consell 
de barri i Comissió de seguiment, tindrà mes membres i hi hauran mes 
formalismes, es començarà aplicar poc a poc i de cara al nou mandat . El Carlos 
Arenas comenta que ja es van anunciar canvis al principi del mandat i no s’ha 
fer res. La Lourdes comenta que si es tria un tema i es treballa moltes dies 
despres perd l’interès. 
El Manel exposa un queixa vers el procés participatiu de Via laietana i del 
sistema del Decidim.com; Si no tens internet no es pot participar i el sistema el 
moment que es podria votar va donar problemes. 
 
. Respecte als locals que volen tancar hi ha l’ajuda del Pla de transmissió 
empresarial que dona orientació i acompanyament. 
 
. Període de Subvencions  
 
 

 

2. Proper Consell de Barri: escollim tema a tractar. 
 

S’acorda tema del proper consell de barri: 
 

Tema: El futur del mercat de la Barceloneta 
 

Data: 5 de desembre  a les  19h al Centre Cívic 
 

 
Les persones participants de la reunió demanen que: 
 
- es pugui aclarir el rol de Institut Municipal de mercats, del director de 
mercat, etc. 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

-  Aixi com activar un servei a domicili. 
-  Demanen que al Consell de Barri vinguin actors del mercat: paradistes, 
representants de l’IMM. 
 
 
 

3. Torn obert de preguntes. 
 

La Carmen Tomas exposa que el canvi de bus s’ha fet sense fer 
cap participació dels veïns i vol exposar el seu desacord 
al respecte. 
L’associació de veïns de la Barceloneta demana que s’agilitzi l’activació del 
bus de barri per contrarestar la pèrdua de línies que ha tingut el barri. 

 


